

in the Third Battalion of the Embodied Militia of *Lower-Canada*, and in that quality obtained the approbation of his superiors, and is ready to procure certificates thereof.—That in obedience to a General Order, issued in the Fall of the year one thousand eight hundred and fourteen, to the Officers Commanding the several Corps at that time on service, he received orders to pursue deserters wheresoever throughout the Province he might learn of their being.—That he experienced great fatigue and hardship in the execution of those orders in a season so rigorous.—That the damp, the cold, and the incessant fatigue he encountered, produced an inflammation of the eyes, which resisting every known method of treatment, in a short time destroyed his sight.—That he then obtained from the Commander in Chief, leave until further orders, and upon the disbanding of the several Corps of Militia, his pay (forming, under his infirmity, the sole resource for subsistence of himself and his family) determined.—That it was the pleasure of His Excellency Sir *Gordon Drummond*, at that time Administrator in Chief of the Government of *Lower-Canada*, to assign him a pension of one hundred pounds currency, on the monies allotted for the relief of the persons who served in the late war, which pension was paid him up to the twenty-fourth of April last, since which time it has been intimated to him that he could no longer receive his pension, without applying to the Legislature. Wherefore, the Petitioner applies to the House, praying that his forlorn condition and services be taken into consideration, and provision for his support made, in such manner, as to the wisdom of the House may seem meet.

On motion of Mr. *Després*, seconded by Mr. *Borgia*,

Resolved, That the said Petition be referred to a Committee of five Members, to report thereon with all convenient speed, with power to send for persons and papers.

Ordered, That Mr. *Després*, Mr. *Borgia*, Mr. *Davidson*, Mr. *Viger*, and Mr. *Taschereau*, do compose the said Committee.

On motion of Mr. *Taschereau*, seconded by Mr. *Després*,

Resolved, That this House will resolve itself, to-morrow, into a Committee of the whole House, to consider the expediency of amending the Act of the forty-seventh year of His Majesty's reign, Chapter Sixteenth, intituled, "An Act to provide Returning Officers, for the Election of Knights, Citizens and Burgesses, to serve in the House of Assembly, and to regulate Elections to be held for that purpose."

Then, on motion of Mr. *Després*, seconded by Mr. *Viger*,

The House adjourned.

Saturday, 17th January, 1818.

MR. *Vanselson*, accompanied by the other Messengers, reported to the House, that their Address of yesterday, to His Excellency the Governor in Chief, praying His Excellency to order an advance of seven hundred and fifty pounds currency, to be made to *William Lindsay*, Esquire, the Clerk of this House, on account of the Contingencies of the present Session, had been presented to His Excellency, and that His Excellency had been pleased to give for answer, that he will comply with the desires of the House.

A Petition of the Citizens of *Quebec*, whose names are thereunto subscribed, was presented to the House by Mr. *Vanselson*, and the same was received and read; setting forth, That the increasing population and prosperity of this City, render it expedient to call the attention of the Legislature to the state of its Police and internal government, which the existing Laws of the Province have committed to the superintendence of the Magistrates of the District.—That the Petitioners have found by experience, that many great inconveniences result from the present system of Police in this City, which the Petitioners are of opinion can only be remedied

VOL. 27.

Milices Incorporées du *Bas-Canada*; qu'en cette qualité il a obtenu l'approbation de ses Supérieurs et est prêt à en produire les Certificats. Qu'en obéissance à un Ordre Général dans l'Automne de mil huit cent quatorze, aux Commandans des divers Corps en service alors, il lui fut ordonné d'aller après les Déserteurs par toute la Province où il seroit informé qu'ils étoient relégués. Que ce fut avec beaucoup de peines et de misères qu'il parvint à exécuter les ordres dans une Saison aussi rigoureuse. Que l'humidité, le froid et les fatigues sans nombre qu'il souffrit, lui occasionnèrent une inflammation sur les yeux, que tous les moyens de la Médecine ne purent détourner, et en peu il perdit la vue; qu'alors il obtint la permission du Commandant en Chef de s'absenter jusqu'à nouvel ordre, et quand les divers Corps de Milice ont été déchargés du service, il a resté sans paye, seul moyen qui lui restoit dans son infirmité pour le sustenter ainsi que sa famille. Qu'il a plû à Son Excellence Sir *Gordon Drummond*, alors Administrateur du Gouvernement du *Bas-Canada*, de lui faire toucher une Pension de cent Livres courant, sur les argens pour le soulagement de ceux qui avoient servi durant la dernière guerre; laquelle Pension il a reçue jusqu'au vingt-quatre Avril dernier, depuis lequel tems, il lui a été intimé qu'il ne pouvoit plus recevoir sa Pension, à moins qu'il ne s'adressât à la Législature. C'est pourquoi il ose très-respectueusement s'adresser à la Chambre pour la supplier de prendre sa triste situation et ses bons services en considération, et de vouloir bien pourvoir à sa subsistance, de telle manière qu'en sa sagesse elle trouvera convenable.

Sur Motion de Mr. *Després*, secondé par Mr. *Borgia*,

Résolu, Que ladite Pétition soit référée à un Comité de Cinq Membres, pour faire rapport sur icelle, avec toute la diligence convenable, avec pouvoir d'envoyer querir personnes et papiers.

Ordonné, Que Mr. *Després*, Mr. *Borgia*, Mr. *Davidson*, Mr. *Viger* et Mr. *Taschereau* composent ledit Comité.

Sur Motion de Mr. *Taschereau*, secondé par Mr. *Després*,

Résolu, Que cette Chambre se formera demain en Comité de toute la Chambre, pour considérer s'il est expédient d'amender l'Acte de la quarante-septième année du Règne de Sa Majesté, Chapitre Seizième, intitulé, "Acte qui pourvoit des Officiers Rapporteurs pour l'Election des Chevaliers, Citoyens et Bourgeois, pour servir en Assemblée, et qui règle les Elections à être tenues en conséquence."

Alors, sur Motion de Mr. *Després*, secondé par Mr. *Viger*,

La Chambre s'est ajournée.

Samedi, 17^e Janvier, 1818.

MR. *Vanselson*, accompagné des autres Messagers, a fait rapport à la Chambre, que son Adresse d'hier à Son Excellence le Gouverneur en Chef, priant Son Excellence d'ordonner une Avance de sept cent cinquante Livres courant, à *William Lindsay*, Ecuyer, Greffier de cette Chambre, à compte des contingens de la présente Session, avoit été présentée à Son Excellence, et qu'il avoit plû à Son Excellence de donner pour réponse, qu'elle se conformeroit aux désirs de la Chambre.

Une Pétition des Citoyens de *Québec*, dont les noms y sont soussignés, a été présentée à la Chambre par Mr. *Vanselson*, laquelle a été reçue et lue; exposant, Que la population et la prospérité croissantes de cette Ville demandent l'attention de la Législature sur l'état de sa Police et de son Gouvernement intérieur, que les Lois existantes ont commis à la surintendance des Magistrats de ce District. Que les Pétitionnaires ont trouvé par expérience qu'il résulte de très-grands inconvénients du présent système de Police dans cette Ville, et sont d'opinion qu'on ne peut y remédier que par des Provisions Législatives. Que les Pétitionnaires sont d'opinion

G

nion

Referred.

Election Act taken into consideration.

Messengers report.

Quebec Petition for a Corporation.

Référée.

L'Acte des Elections pris en considération.

Rapport des Messagers.

Pétition de Québec pour une Incorporation.